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[Handelsministeren] 
handling og blev henvist til folketingets er- 
hvervsudvalg, men de blev ikke færdigbe- 
handlet, inden samlingen sluttede. Forhand- 
lingerne er optaget i Folketingstidende 
1976-77, folketingets forhandlinger, sp. 
2716-38. 

Forslaget til lov om ændring af patentlo- 
ven indeholder en del ændringer i forhold til 
det oprindelige forslag, som dog væsentligst 
er af sproglig og- redaktionel karakter. De 
skyldes især, at man fra svensk side har øn- 
sket at ændre i det udkast, der oprindelig var 
udarbejdet i samarbejde mellem de nordiske 
lande. 

Dette ønske fra svensk side foranledigede, 
at de nordiske landes revision af patentlov- 
givningen blev drøftet på et møde i Oslo 
mellem de berørte ministerier i begyndelsen 
af september i år. Ændringerne i det oprin- 
deligt fremsatte lovforslag er et resultat af 
dette møde og er foretaget for i videst mulig 
udstrækning at bevare den nordiske retsen- 
hed på patentrettens område. 

Forslaget til lov om ændring af lov om 
hemmelige patenter, der er en følge af be- 
stemmelserne i patentlovsforslaget, fremsæt- 
tes i uændret skikkelse. 

Om arbejdet i de øvrige nordiske lande 
kan jeg oplyse, at der er fremsat et lovforslag 
i Sveriges rigsdag i oktober 1977 med hen- 
blik på vedtagelse inden årets udgang. I Nor- 
ge regner man med at kunne fremsætte lov- 
forslag i begyndelsen af 1978, 

Siden lovforslagenes første fremsættelse er 
der. sket det afgørende, at Den europæiske 
Patentkonvention er trådt i kraft. Det skete 
den 7. oktober 1977, efter at konventionen 
var blevet ratificeret af Forbundsrepublikken 
Tyskland, Frankrig, Holland, Schweiz, Stor- 
britannien, Luxembourg og Belgien. 

Endvidere er for kort tid siden Patentsam- 
arbejdstraktaten blevet ratificeret af det for- 
nødne antal lande, således at den træder i 
kraft den 24. januar 1978. Blandt de lande, 
der har ratificeret, er England, Forbundsre- 
publikken Tyskland, Schweiz og USA. 

Det er mit håb, at folketinget vil være i 
stand til at færdigbehandle lovforslagene tids 
nok til, at Danmark kan tiltræde de to kon- 
ventioner og blive medlem, inden ordninger- 
ne i foråret 1978 skal begynde at virke i 
praksis. 

For så vidt angår lovforslagenes begrun- 
delse og indhold kan jeg ganske henholde 

mig til det, som blev anført ved den første 
fremsættelse, og jeg fremsætter hermed lov- 
forslagene til folketingets velvillige behand- 
ling. 

Fiskeriministeren (Svend Jakobsen): 
Jeg vil gerne hermed for det høje ting 

fremsætte: 
Forslag til lov om Kongeriget Danmarks 

Fiskeribank. 
(Lovforslag nr. L 121). 
Den nugældende fiskeribanklov er fra 

1932, men er blevet ændret en række gange, 
senest i 1967. Der har længe været et behov 
for at modernisere loven, der har indeholdt 
endog særdeles detaljerede bestemmelser om 
retningslinierne for bankens udlånsvirksom- 
hed. Disse tekniske bestemmelser foreslås nu 
fastsat i bankens vedtægt. 

Hertil kommer, at kontakten mellem fiske- 
rierhvervet og bankens daglige virke indtil 
nu er blevet formidlet af 1 fiskerikyndigt 
medlem af bankens bestyrelse samt et repræ- 
sentantskab på 13 medlemmer. Da det i 
praksis har vist sig v.anskeligt at samle repræ- 
sentantskabet så ofte, som det kunne være 
ønskeligt med henblik på at følge udviklin- 
gen på nært hold, foreslås det ophævet. I 
stedet foreslås bestyrelsen udvidet fra 3 til 5 
medlemmer, hvoraf mindst 2 skal have ind- 
sigt i praktisk fiskeri. 

Endvidere har den forhøjelse af fiskeri- 
bankens grundfond fra 10 til 30 mill. kr., der 
var et led i augustforlig II, gjort en lovæn- 
dring nødvendig. 

Jeg skal endelig bemærke, at forslaget er 
et resultat af fiskerikommissionens arbejde. 
Den af kommissionen på dette område afgiv- 
ne delbetænkning vil i løbet af få dage blive 
tilstillet folketinget. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget 
med tilhørende bemærkninger, tillader jeg 
mig at anbefale dette til tingets velvillige be- 
handling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om valg af  danske repræsen- 

tanter til Europa-Parlamentet. (De europæiske 
Fællesskabers Forsamling). 
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(Lovforslag nr. L 15. Fremsat 6/10 77. 
Første behandling 20/10 77. Betænkning 
25/11 77. Anden behandling 29/11 77. Til- 
lægsbetænkning 30/11 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 120 stemmer 
mod 25; 9 stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af: 
Forslag til lov for Grønland om valg til 

Europa-Parlamentet. (De europæiske Fælles- 
skabers Forsamling). 

Lovforslag nr. L 16. Fremsat 6/10 77. Før- 
ste behandling 20/10 77. Betænkning 25/11 
77. Anden behandling 29/11 77. Tillægsbe- 
tænkning 30/11 77). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Tang Sørensen (FP): 
Fremskridtspartiet stillede ved anden be- 

handling ændringsforslag til dette lovforslag, 
da vi ikke ønsker, at det grønlandske område 
skal indtage en særstilling inden for det dan- 
ske rige. 

Da vi desuden ved, at der i det grønland- 
ske landsråd er delte meninger om dette 
spørgsmål, og vi endvidere her i folketingssa- 
len har hørt et grønlandsk medlem give ud- 
tryk for, at den grønlandske befolkning ikke 
ønsker denne repræsentation i Europa- 

Parlamentet, må konsekvensen være, at frem- 
skridtspartiet som det parti her i tinget, der 
er mest tilhænger af, at befolkningen selv får 
lov til at afgøre sine sager, dvs. at der skal 
foregå afstemninger så ofte som overhovedet 
muligt, ønsker at stemme for det ændrings- 
forslag, der er stillet af Danmarks retsfor- 
bund. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Afstemning 

Ændringsforslaget 
forkastedes, idet 46 stemte for, 103 imod; 9 
stemte hverken for eller imod. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Forhandling 

Tang Sørensen (FP): 
Fremskridtspartiet vedstår, at Grønland 

for nærværende er en naturlig part af det 
danske rige, og vi er derfor ikke tilhængere 
af, at der skal laves særlovgivning for det 
grønlandske område. 

Vi stillede ved anden behandling af dette. 
lovforslag -et ændringsforslag, hvoraf det 
fremgik, at det danske rige skulle udgøre én 
kreds, og som en naturlig konsekvens deraf 
må fremskridtspartiet i dag stemme nej til 
lovforslaget. 

Steenholdt (Grønl.): 
Det var ikke muligt for mig at kommente- 

re forslag til lov for Grønland om valg til 
Europa-Parlamentet under første behandling, 
da jeg var bortrejst. 

Om de foreslåede valgregler har jeg ingen 
bemærkninger. De ligner meget de nuværen- 
de regler for valg til folketinget, og den ene- 
ste bemærkning må nu være, at de foreslåede 
valgregler efter min mening er meget tilfreds- 
stillende. 

Det er klart, at nogle af partierne under 
første behandling syntes, at vælgerne i Grøn- 
land er for få til at sikre sig et mandat til 
Europa-Parlamentet, men hvis de samtidig 
tænker på, at Grønland udgør 60 pet. af hele 
EFs overflade, kan de også spørge sig selv, 
om det er rimeligt, at Grønland fjernstyres 


